
Groot is Uw trouw 

Klaagl 3 : 19-26 (kerntekst vers 23) 

Ook als het moeilijk is.  

 

Als je dit hoofdstuk leest vanaf het begin, zullen deze woorden je verbazen. Jeremia klaagt dat de 

Heere hem in het donker heeft geleid, dat de Heere tegen hem is en hem niet hoort. Hij wordt 

verdrukt en geplaagd zodat hij zich zwak en hopeloos voelt. Hij verwacht het niet meer van God. 

Zover kan het met iemand komen. Nood leert bidden, zeggen we. Maar nood kan ook van God doen 

afkeren. Veel mensen zeggen dat ze met een God die zo veel lijden toelaat op aarde niet te maken 

willen hebben. Bij Jeremia is het heel persoonlijk. Hij voelt dat de Heere voor hem een loerende beer 

is, een leeuw, en dat hij het doelwit van Gods pijlen is. Daarom is het zo wonderlijk dat hij toch zegt: 

groot is Uw trouw. We lezen dat hij vraagt of de Heere aan zijn ellende wil denken. En dan komt er 

een verandering. Hij gaat beseffen dat de Heere hem en het volk had kunnen doen omkomen. Maar 

door de goedertierenheid en barmhartigheid van de Heere zijn ze nog gespaard. Zelfs is Zijn 

goedertierenheid elke morgen nieuw. Elke dag, bij het wakker worden, mag je beseffen: ik ben er 

nog! God is goed voor me. Hij spaarde me weer. Daarom toch: groot is Uw trouw! Hij zegt dat de 

Heere zijn Deel is. In de kanttekening wordt uitgelegd wat dat inhoudt: Hij onderhoudt mijn ziel en 

lichaam, en in alles is Hij voor mij genoeg. Ook als het tegenzit. Als het lijkt of Hij je niet hoort. Als je 

verder leest, vers 31 tot 33, lees je dat de Heere ons tegenslagen kan geven, maar daar Zijn doel mee 

heeft. Hij wil ons leren onze zonde te belijden en te laten, en ons tot Hem te keren. Dan zul je er in 

alle omstandigheden achter komen: toch is Uw trouw groot.  

 

 

Deut 31:30- 32: 14 (kerntekst vers 4) 

Geeft onze God grootheid. 

 

Dit hoofdstuk is een lied. De Heere geeft Mozes en Jozua de opdracht om een lied te schrijven. En 

wat zien we in deze verzen duidelijk de trouw van God, Wie Hij is. Hij is een Rotssteen; vast, 

betrouwbaar. Je kunt op Hem aan. God was een Vader voor het volk. Hij heeft ze gemaakt en 

vastgehouden. Ze moeten terugdenken aan vroeger, het navragen bij hun ouders en oudsten. Dan 

zullen ze horen hoe God dit volk uitgekozen heeft om Zijn volk te zijn. Hij vond het volk in een 

woestijn, maar Hij zorgde voor hen, zoals je voor je oogappel zorgt. We weten hoe naar het voelt als 

iets je oogappel raakt. Instinctief doe je alles om die oogappel te beschermen. Zo is God altijd aan het 

werk om Zijn volk te beschermen en te verzorgen. Hij gaf ze alles wat ze nodig hadden: olie, boter en 

melk.  Vlees, tarwe en wijn. We kunnen het vergelijken met ons leven. De Heere heeft je uitgekozen 

om op te groeien met het christelijk geloof. Je bent gedoopt. De Heere zorgt voor ons. We leven in 

een welvarend land. Er zijn mogelijkheden om je te ontplooien. We kunnen als christen leven in 

vrijheid. Er kwam corona…. Maar dat lijkt nu ook al minder. 

We kunnen wel zeggen dat Hij ons elke dag overlaad met gunstbewijzen. We weten bij Wie dat 

vandaan komt. Daarom begint Mozes dit lied ermee: Ik zal de Naam van de HEERE uitroepen, geeft 

onze God grootheid. Dat moeten we ons elke dag weer bedenken. Alles wat we krijgen is van Hem. 

Kijk om je heen en zie Zijn trouwe zorg. Wat geeft Hij jou allemaal? En Hij wil dat je Hem daarvoor 

eert en dankt. Zoals wel gezegd wordt: we moeten met de gaven eindigen in de Gever.  

 



Deut 32 : 15-21 (kerntekst vers 20) 

En wij?  

 

Het gedeelte dat we lezen beschrijft de reactie van het volk op Gods trouwe zorg. Verzadigd door 

Gods goedheid keerden ze hem de rug toe. Ze aanbaden de afgoden en brachten die offers. Wat een 

belediging voor de HEERE! Het staat er nadrukkelijk: ze offerden aan goden die ze niet kenden, aan 

nieuwe goden die hun vaders nog niet kenden. Dat zijn dus goden die niks voor hen gedaan hebben.  

En ze vergaten God, die alles voor hen gedaan had.  De Heere wil hen dan verlaten want er is niets 

goeds met hen te beginnen en ze zijn ontrouw.  

Wij worden vaak gewaarschuwd dat voorspoed niet altijd goed voor ons is. Het gevaar is aanwezig 

dat we Hem dan de rug toekeren. Dat lezen we hier duidelijk. We gaan onze eigen afgoden dienen, 

want we hebben de Heere niet meer zo nodig. Wat zou een afgod in jouw leven kunnen zijn?  

We lazen eerder dat de Heere ons tegenspoed kan sturen om ons bij Zich te brengen. We kunnen al 

die welvaart niet aan. Het maakt ons zo gauw hoogmoedig. Zijn we de Heere dankbaar voor alle 

goede gaven? Wees je bewust van dit gevaar. Leef in afhankelijkheid van God die alles bestuurt in je 

leven. Heb Hem elke dag nodig in alles. Want wij zijn niet anders dan het volk Israel. Er is geen trouw 

in ons! Dat geldt in de contacten met mensen om je heen. We zijn vaak schijnheilig, roddelen over 

anderen, en laten mensen vallen om allerlei redenen. Niet voor niets zegt psalm 118: het is beter tot 

de Heere toevlucht te nemen dan op mensen te vertrouwen. En in Spreuken 20: wie zal een 

betrouwbaar iemand vinden? Zo zijn wij. Beschamend om te lezen.  Wat is de tegenstelling groot; 

Zijn eeuwigdurende trouw en onze totale onbetrouwbaarheid.  

 

 

 

Deut 32 : 27-44 (kerntekst vers 39a) 

Het gaat om Zijn eer. 

 

De Heere spreekt allerlei oordelen uit over Zijn volk vanwege hun ondankbaarheid, zonde en 

afgoderij. Er komt honger, ziekte, onderdrukking door vijanden en de dood. De Heere zou ze kunnen 

verstrooien over de hele wereld zodat niemand meer weet dat er een volk Israel bestaan heeft. Maar 

er staat dat er iets is dat Hem tegenhoud om die oordelen uit te voeren. Het gaat om Zijn eer! Ik ben 

de almachtige God!  

Er is maar één reden dat God nog naar mensen omziet: Zijn eer. Niets in ons. God kan niet van het 

volk af waar Hij een verbond mee heeft gesloten.  

Wat kunnen we veel leren van alle gebeurtenissen in het oude testament. Hoe de Heere omgaat met 

Zijn volk. Hoe dat volk altijd weer zich van de Heere afkeert en de afgoden gaat dienen. Dan straft de 

Heere hen, beloven ze beterschap, en begint het weer van voren af aan. Het leert ons hoe wij zijn. 

Mensen in wie geen enkele trouw is. Zelfs niet trouw zijn aan de God die ons maakte, die elke dag 

ons van alle goeds voorziet. Maar vooral laat het ons zien Wie God is. Hij heeft Zijn Naam verbonden 

aan dit volk. En wat gebeurt er met Zijn Naam als dit volk ophoudt te bestaan? Dan zullen de 

heidenen denken dat ze meer macht hebben dan deze God. Daarom zal Zijn wraak zich tegen Zijn 

vijanden keren. En de heidenen zullen juichen met Zijn volk. Dat kan omdat de kerk uitgebreid zal 

worden onder de heidenen, en Zijn land en Zijn volk verzoend zullen worden. Hoe dat kan? Omdat de 

hitte van Gods gramschap wordt geblust. Door de komst van de Messias. Zo zorgt God dat Hij weer 

aan Zijn eer komt. Ook in jouw leven? Het is een wonder als een mens door genade bij Zijn volk mag 



gaan horen. Dan ervaar je dat er niets in jou is waarom Hij jouw God zou willen zijn, maar ook hoe 

ontzettend waard Hij het is om gediend te worden.  

 

Gen 32 : 1-12 (kerntekst vers 10)  

Ik heb Uw trouw niet verdiend. 

 

Gisteren zagen we dat de Heere goed is en trouw betoont aan een volk dat het absoluut niet waard 

is. Aan ontrouwe mensen. Vandaag lezen we over iemand die dat zelf ook vindt en belijdt. Jakob 

hoort dat zijn broer Ezau naar hem toekomt. Hij gaat er van uit dat Ezau wraak komt nemen. Hij 

wordt bang, en treft maatregelen zodat Ezau niet al zijn bezittingen af kan nemen. Maar hij bidt ook 

tot God. Hij herinnert God aan Zijn belofte. Want God heeft tegen hem gezegd dat hij terug moet 

keren, dan zal Hij hem weldoen. Wij mogen ook pleiten op Gods beloften. Op Gods trouw. We lezen 

dit ook in psalm 89 : 50. “Heere, U hebt vroeger laten blijken dat U goedertieren bent, maar waar 

zien we dat aan? U hebt het toch aan David gezworen bij Uw trouw?!” Want God had tegen David 

gezegd: Mijn goedertierenheid zal van u niet wijken. Zo mogen wij God voorhouden dat Hij een 

verbond met ons gesloten heeft bij onze doop. En omdat Hij trouw is , kan Hij van dat verbond niet 

af. Maar we kunnen niet doen alsof we er recht op hebben. Kijk wat Jakob zegt: Heere, ik heb al Uw 

goedertierenheid en trouw niet verdiend. De Heere heeft Jakob gezegend. Toch durft Hij de Heere 

ook nog te vragen om hem te sparen op grond van Zijn eigen belofte. God heeft belooft hem wel te 

doen en zijn nageslacht te maken als het zand van de zee. Zo mogen wij altijd tot God gaan. In het 

besef dat je niets hebt aan te bieden dan alleen zonde. Dan mag je de Heere wijzen op Zijn trouw. Hij 

laat je misschien wachten, maar houdt aan! Om Zijn eer zal Hij het doen. Omdat Christus het 

verdiend heeft.  

 

 

Jes. 31 (kerntekst vers 1) 

Vertrouw niet op iets anders. 

 

In het boek Koningen lezen we deze geschiedenis. De inwoners van Jeruzalem vertrouwden meer op 

de sterkte van Egypte in de strijd, dan op de Heere. Ergens is het wel te begrijpen. Je ziet de paarden 

met de vele strijdwagens en de machtige ruiters. Bij elkaar een sterk leger! Het is veel makkelijker om 

op iets zichtbaars te vertrouwen dan op de Heere. Dat zien we steeds in de Bijbel terugkomen. Er 

worden afgoden gemaakt, die je kunt zien.  

Denk eens na waar jij op vertrouwt als het moeilijk wordt in je leven. Misschien ben je gezond en 

sterk, en denk je er wel goed doorheen te komen. Of je hebt een groot verstand en bedenkt zelf een 

oplossing. Fijn als je vrienden en familie hebt die het voor je opnemen en je bijstaan. Realiseer je wel 

dat je al die gaven van de Heere hebt gekregen. We worden hier gewaarschuwd om op iets anders te 

vertrouwen dan op Hem. Wee hen, die de Heere niet zoeken. De Egyptenaren zijn geen goden, lezen 

we. De Heere zal hen en hun sterke legermacht doen struikelen en omkomen. Bekeer je tot de 

Heere, want als er echte nood is zul je merken dat al die dingen waar je op vertrouwt je niet kunnen 

helpen (vers 7). Zo worden we ook op andere plaatsen gewaarschuwd om te vertrouwen op geld of 

goud, op rijkdom. Het kan ons in ons tijdelijk leven niet bewaren voor tegenspoed en ziekte, en het 

kan ons niet bewaren voor de eeuwige dood. Voor wie op iets anders dan de Heere vertrouwt is Hij 

een verterend vuur.   

 



Daarom roept de Heere het ons op elke bladzijde van de Bijbel weer toe: Wend je naar Mij en wordt 

behouden. Ik wil niet dat je sterft als een goddeloze, maar Ik wil je behoud. Vertrouw op Mij!  

Luister naar Zijn stem en vraag of Hij wil geven dat je jezelf met je hele hart aan Hem mag 

toevertrouwen. 

 

Psalm 9: 1-11 (kerntekst vers 11)  

Kennen is vertrouwen 

 

David looft en prijst de grote Naam van de Heere in deze psalm. En hij heeft daar ook alle reden toe. 

Hij beschrijft zelf waarom hij zich in de Heere verblijd. Allereerst om Wie Hij is: de Allerhoogste. Maar 

ook om Gods grote daden in zijn leven. En dan zegt hij: die Uw Naam kennen zullen op U vertrouwen. 

Dat kan blijkbaar niet anders. Als je weet Wie de Heere is, zul je op Hem vertrouwen. David heeft dat 

ervaren. God is zo goed voor hem geweest. Hij is een Schuilplaats voor de verdrukte en in tijden van 

benauwdheid. En Hij heeft nooit verlaten wie Hem zoeken. Op Hem doe je nooit vergeefs een 

beroep. Hoe beter je Hem kent, hoe meer je Hem vertrouwt. Als je Hem kent als de Alwijze, zul je 

Hem meer vertrouwen dan je Hem kunt zien. Dan heb je geen zichtbare legers of zichtbare goden 

nodig. Als je Hem kent als de Almachtige zul je op Hem vertrouwen en niet op schepselen of iets 

anders. Als je Hem kent als de genadige en goede God zul je op Hem vertrouwen al zou Hij je doden, 

zegt Job. Als je Hem kent als de God van waarheid en trouw zul je Zijn belofte durven vertouwen. Als 

je Hem kent als Vader, durf je je ziel aan Hem toe te vertrouwen.  

Ken je Hem? Ach, hoe kan een mens ooit God kennen? God openbaart Zich aan ons door Zijn woord. 

Daarin laat Hij zien Wie Hij is. Als de Geest dat woord in je hart brengt werkt het iets uit. Dat kun je 

niet zelf maken, daarom is bij het Bijbellezen het gebed steeds weer nodig. Om Hem te mogen leren 

kennen, om iets in Hem te gaan zien wat je nooit zelf zou zien. Want als Hij onze ogen niet opent zien 

we niets begeerlijks aan Hem. Maar door de Geest zullen we gaan zien dat alles aan Hem begeerlijk 

is. (Hooglied 5)  


